
Stap 1 
Bepaal eerst of je te maken hebt met een sterk werkwoord of een zwak werkwoord. 
 
Sterke werkwoorden 
Bij sterke werkwoorden verandert de klank in de verleden tijd. Voorbeelden hiervan 
zijn: 

loop ⇒ liep;  zwemmen ⇒ zwommen; vinden ⇒ vonden; spring ⇒ sprong 

Dit zijn weetwoorden! 

Spelling van sterke werkwoorden 

• Gebruik de verlengproef om te horen wat de laatste letter is: 
vinden ⇒ (ik) vond (want: wij vonden) 
worden ⇒ (jij) werd (want: wij werden) 
vechten ⇒ (hij) vocht (want: wij vochten) 
weten ⇒ (zij) wist (want: wij wisten) 

• Schrijf het woord zo kort mogelijk. Dus geen dubbele letters, behalve wanneer dit 
voor de uitspraak nodig is; 
rijden ⇒ reden; snijden ⇒ sneden; bijten ⇒ beten; vriezen ⇒ vroren; 

kijken ⇒ keken; geven ⇒ gaven;  
rijd ⇒ reed; snijd ⇒ sneed; bijt ⇒ beet; vries ⇒ vroor; kijk ⇒ keek; geef ⇒ gaf;  

Wanneer de klank niet verandert, heb je te maken met een zwak werkwoord. Voor 
deze werkwoorden gelden andere regels. Ga door naar stap 2. 

Stap 2 
De meeste werkwoorden zijn zwakke werkwoorden. Bij deze woorden schrijf je 
altijd eerst de stam van het werkwoord op. De stam is de ik-vorm in 
de tegenwoordige tijd. 
Als je dat hebt gedaan, kijk je naar de laatste letter van de stam. 

Stam + te(n) 
Staat deze letter wel in 't exkofschip dan komt er achter de stam -te(n) te staan. Zie 
de volgende voorbeelden: 

dansen ⇒ (ik) dans ⇒ de s staat in 't exkofschip, dus + te(n) ⇒ dansten  

werken ⇒ (ik) werk ⇒ de k staat in 't exkofschip, dus + te(n) ⇒ werkten 



wachten ⇒ (ik) wacht ⇒ de t staat in 't exkofschip, dus + te(n) ⇒ wachtten   

lusten ⇒ (ik) lust ⇒ de t staat in 't exkofschip, dus + te(n) ⇒ lustten   

 
Stam + de(n) 
Staat deze letter niet in 't exkofschip dan komt er achter de stam -de(n) te staan. 
Zie de volgende voorbeelden: 

spelen ⇒ (ik) speel ⇒ de l staat niet in 't exkofschip, dus + de(n) ⇒ speelden 

rennen ⇒ (ik) ren ⇒ de n staat niet in 't exkofschip, dus + de(n) ⇒ renden 

melden ⇒ (ik) meld ⇒ de d staat niet in 't exkofschip, dus + de(n) ⇒ meldden   

branden ⇒ (ik) brand ⇒ de d staat niet in 't exkofschip, dus + de(n) ⇒ brandden   

  

!Alleen de medeklinkers tellen mee in 't exkofschip. 
  

LET OP! 
Valse S of F 
Je hebt werkwoorden waarbij de z in een s verandert en je hebt werkwoorden 
waarbij de v in een f verandert. In die gevallen heb je te maken met een valse s of 
een valse f. Je kijkt dan niet naar die valse letters, maar naar de letters in het hele 
werkwoord. De z en de v staan niet in 't exkofschip, dus bij deze woorden doe je de 
stam +te(n), voorbeelden: 
reizen ⇒ stam = (ik) reis ⇒ dit is een valse s, dus + de(n) ⇒ reisde(n) 

verhuizen ⇒ stam = (ik) verhuis ⇒ dit is een valse s, dus + de(n) ⇒ verhuisde(n) 

beloven ⇒ stam = (ik) beloof ⇒ dit is een valse f, dus + de(n) ⇒ beloofde(n) 

hoeven ⇒ stam = (ik) hoef ⇒ dit is een valse f, dus + de(n) ⇒ hoefde(n) 

Enkelvoud of meervoud 
Lees de zin altijd goed om te weten of het om enkelvoud of meervoud gaat. Wanneer 
het onderwerp in het enkelvoud staat, komt er -te of -de achter de stam. 
Wanneer het onderwerp in het meervoud staat, komt er -ten of -den achter de stam. 

 


